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Biggencastratie  -  Stand van zaken

Om berengeur tegen te gaan, worden heel wat biggen in Vlaanderen chirurgisch 
gecastreerd. Dat gebeurt in de meeste gevallen onverdoofd, in de eerste levensdagen 
van de mannelijke biggen. De ingreep zorgt ervoor dat de hormonen die berengeur 
kunnen veroorzaken zich niet kunnen ontwikkelen in het varken, waardoor de kans op 
een onaangename geur bij verhitting onbestaande is.

Hoewel biggencastratie nog steeds wijdverspreid is, blijkt dat dit toch een enorme impact 
heeft op het welzijn van de biggen. Ze ervaren pijn tijdens de ingreep, maar ook in de 
weken na de castratie. Een verdoving zou enkel de acute pijn kunnen verlichten, maar 
voor napijnen is dit geen oplossing. Aangezien het wel belangrijk is dat berengeur bij 
varkensvlees vermeden wordt, werd een alternatief voor de chirurgische castratie 
uitgewerkt. Immunovaccinatie, onder de vorm van twee spuiten, heeft quasi hetzelfde 
effect als de chirurgische castratie, zonder dat het dier pijn ervaart.

1. Hoeveel mannelijke varkens worden jaarlijks geslacht? Graag de cijfers van de 
afgelopen 5 jaar opgedeeld in castratie met verdoving, castratie zonder verdoving, 
immunovaccinatie, onbehandeld en andere. Indien beschikbaar graag deze cijfers 
ook opgesplitst tussen binnenlandse markt en export.

2. Welke gevolgen heeft het niet fysiek castreren van biggen voor de export van onze 
varkens? Is de minister van oordeel dat dit een meerwaarde kan zijn aangezien 
steeds meer bedrijven specifiek vragen naar niet-gecastreerde varkens?
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1. Ik beschik niet over cijfers voor de laatste vijf jaar over het aantal mannelijke 
varkens dat jaarlijks geslacht wordt, opgedeeld volgens de methode van castratie of 
niet-castratie.

2. Op dit moment ziet de varkenssector dit eerder als een belemmering voor de export, 
omdat niet alle exportmarkten open zouden staan voor immunogecastreerde varkens 
of intacte beren. Maar in Duitsland bv., de grootste exportmarkt voor België, zijn er 
de laatste tijd duidelijke verschuivingen en groeit de acceptatie. Niet castreren kan 
dan zeker een meerwaarde betekenen.  


